



HKTDC Hong Kong International Wine & Spirits Fair 2024

Mandatory Producer Responsibility Scheme on Glass Beverage (GPRS) Containers

Starting from 1 May 2023, it has become a legal requirement in Hong Kong that any person who manufactures imports and “distributes” glass-bottled beverages locally must first register with the Environmental Protection Department, and satisfy its statutory obligations, including submission of returns, keeping records relating to the returns, payment of container recycling levies (HK\$0.98 per litre volume), submission of annual audit reports, etc.

According to Product Eco-responsibility Ordinance, Cap. 603, “distribute” means:

- (i) supply the equipment by way of sale, hire or hire-purchase;
- (ii) exchange or dispose of the equipment for consideration; or
- (iii) transmit or deliver the equipment for any of the following activities: supplying by way of sale, hire or hire-purchase; an exchange or disposal for consideration

As requested by the Government of Hong Kong, exhibitors involved in distributing glass-bottled beverage are required to register as a qualified supplier.

In order to facilitate and simplify the process for exhibitors on this new levy, as a one-off arrangement, Hong Kong Trade Development Council (HKTDC) will coordinate and handle the GPRS registration process for exhibitors. Please complete the following items for HKTDC to assist in the registration process.

Declaration Slip for Exhibitor (Please return to terry.mh.li@hktdc.org **by 27 October**)

Please select **either one** of the following options:

I hereby declare that **we will be involved in transactions and gifting** action in HKTDC Hong Kong International Wine & Spirits Fair 2024, that can be defined as “distribute” in Product Eco-responsibility Ordinance, Cap. 603 (“PERO”).

Estimated Litres of Beverage Imported for the exhibition: _____ Litre(s)

I hereby declare that **we will only provide on-site tasting** in Hong Kong International Wine & Spirits Fair 2024 and we will not get involved in any form of transaction and gifting action, that can be defined as “distribute” in Product Eco-responsibility Ordinance, Cap. 603 (“PERO”).

Signature

By signing below, I confirm that all the information stated above is credible and I will be fully responsible for any inaccuracies and mistakes above.

I hereby confirm all information declared are correct.

I hereby acknowledge that HKTDC reserves the rights to collect the amount of levy as required by PRS from the exhibitors.

Company Name and booth number: _____

Name and Position: _____

Signature: _____

Date: _____

香港國際美酒展 2024

玻璃飲料容器生產者責任計劃 (GPRS)

由 2023 年 5 月 1 日起，香港法例規定任何人在香港製造或進口玻璃樽裝飲品並在本地「分發」該飲品，必須先向環保署登記，並履行其法定責任，包括呈交申報、保留與申報有關的紀錄、繳付容器循環再造徵費 (每容積公升 HK\$0.98) 及呈交周年審計報告等。

根據香港法例第 603 張《產品環保責任條例》，「分發」(distribute) 就任何受規管物品而言，包括：

- (a) 售賣該物品；
- (b) 為取得代價而交換或處置該物品；或
- (c) 向另一人送出該物品作為獎品或禮物，

但不包括為在業務過程中輸出該物品而作出的任何該等作為

應香港政府要求，分發玻璃瓶裝飲料的參展商必須註冊為合資格供應商。

為了令過程更便利，香港貿發局一次性地協助香港國際美酒展 2024 的參展商就玻璃飲料容器生產者責任計劃進行登記。請填寫以下項目，以便香港貿發局代為辦理註冊程序。

參展商聲明 (請於 **10 月 27 日前** 把填妥的聲明電郵至 terry.mh.li@hktdc.org)

請選擇以下 其中一項：

根據以上定義，本人聲明將會在香港國際美酒展 2024 進行分發的活動，而當中涉及任何交易和送禮等。

參展商進口到展覽的飲品總容量預算：_____公升

根據以上定義，本人聲明將不會在香港國際美酒展 2024 進行任何分發的活動，包括任何交易和送出任何產品。

簽署部分

本人僅此聲明上述資料正確無誤，並會承擔任何錯誤引致的後果。

本人確認所有資料正確無誤。

本人明白香港貿發局有權向本公司收取就以上進口飲品所徵收的費用。

公司名稱及攤位編號: _____

簽署人名稱和職位: _____

簽署: _____

日期: _____

香港国际美酒展 2024

玻璃饮料容器生产者责任计划 (GPRS)

由 2023 年 5 月 1 日起，香港法例规定任何人在香港制造或进口玻璃樽装饮品并在本地「分发」该饮品，必须先向环保署登记，并履行其法定责任，包括呈交申报、保留与申报有关的纪录、缴付容器循环再造征费(每容积公升 HK\$0.98)及呈交周年审计报告等。

根据香港法例第 603 张《产品环保责任条例》，「分发」(distribute) 就任何受规管物品而言，包括：

- (a) 售卖该物品；
- (b) 为取得代价而交换或处置该物品；或
- (c) 向另一人送出该物品作为奖品或礼物，

但不包括为在业务过程中输出该物品而作出的任何该等作为

应香港政府要求，分发玻璃瓶装饮料的参展商必须注册为合格供货商。

为了令过程更便利，香港贸发局一次性地协助香港国际美酒展 2024 的参展商就玻璃饮料容器生产者责任计划进行登记。请填写以下项目，以便香港贸发局代为办理注册程序。

参展商声明 (请于 **10 月 27 日前** 把填妥的声明电邮至 terry.mh.li@hktdc.org)

请选择以下其中一项：

根据以上定义，本人声明将会在香港国际美酒展 2024 进行分发的活动，而当中涉及任何交易和送礼等。

参展商进口到展览的饮品总容量预算：_____公升

根据以上定义，本人声明将不会在香港国际美酒展 2024 进行任何分发的活动，包括任何交易和送出任何产品。

签署部分

本人仅此声明上述数据正确无误，并会承担任何错误引致的后果。

本人确认所有数据正确无误。

本人明白香港贸发局有权向本公司收取就以上进口饮品所征收的费用。

公司名称及摊位编号: _____

签署人名称和职位: _____

签署: _____

日期: _____